
Zápisnica 

zo zasadnutia obecného zastupiteľstva v Nižnej Boci konaného 
dňa 13.12.2024 o 17.00 hod. v zasadacej miestnosti obecného úradu 

 

Prítomní:          Starostka :  Mgr. Silvia Skusilová 

                           Poslanci : Ing. Tomáš Hellebrandt 

   Ing. Peter Matejko  

   Anna Trajteľová 

    

 

Neprítomní:   Mgr. Silvia Rísiková - ospravedlnená                                                   

    Martin Lichardus - ospravedlnený 
 

Ďalší prítomní:          Hlavná kontrolórka PhDr. Desana Stromková  

  
Verejnosť:             
 

Program: 

1. Otvorenie zasadnutia – schválenie programu zasadnutia 
2. Určenie zapisovateľa a overovateľa zápisnice 
3. Kontrola plnenia uznesení 
4. Proces schvaľovania Všeobecne záväzného nariadenia č. 2/2024 o miestnych daniach a  miestnom 

poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady.  
5. Stanovisko hlavnej kontrolórky k návrhu rozpočtu na rok 2025 -2027 
6. Návrh rozpočtu obce Nižná Boca na roky 2025 – 2027 
7. Správa Hlavnej kontrolórky z finančnej kontroly vedenia účtovníctva za 3. kvartál 2024   
8. Plán kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky na 1. polrok 2025 
9. Odmeny poslancom za rok 2024  
10. Zmluva o združení finančných prostriedkov pre MŠ Kráľova Lehota 
11. Návrh na vyradenie kníh z knižničného fondu obecnej knižnice 
12. Rôzne 

a) List od E. Hribik 
b) Vyhodnotenie žiadostí o dotáciu 

13. Ukončenie 
 

 
 
K bodu 1. Otvorenie zasadnutia – schválenie programu zasadnutia 
Zasadnutie obecného zastupiteľstva /ďalej iba OZ/ zahájila a viedla starostka obce. Privítala prítomných,  
ospravedlnila poslanca Martina Lichardusa a poslankyňu Mgr Silviu Rísikovú,  konštatovala, že na zasadnutí sú 
prítomní traja  poslanci, a preto ho v zmysle § 12 ods. 5 Zák. 369/90 Zb. o obecnom zriadení prehlásila za uznášania 
schopné.   
V Bode Rôzne, bod b) Vyhodnotenie žiadostí o dotáciu starostka doplnila ako samostatný bod s názvom Schválenie 
kapitálovej investície, poskytnutej z dotácie.  
Program:  

1. Otvorenie zasadnutia – schválenie programu zasadnutia 
2. Určenie zapisovateľa a overovateľa zápisnice 
3. Kontrola plnenia uznesení 
4. Proces schvaľovania Všeobecne záväzného nariadenia č. 2/2024 o miestnych daniach a  miestnom 

poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady.  
5. Stanovisko hlavnej kontrolórky k návrhu rozpočtu na rok 2025 -2027 
6. Návrh rozpočtu obce Nižná Boca na roky 2025 – 2027 
7. Správa Hlavnej kontrolórky z finančnej kontroly vedenia účtovníctva za 3. kvartál 2024   
8. Plán kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky na 1. polrok 2025 



9. Odmeny poslancom za rok 2024  
10. Zmluva o združení finančných prostriedkov pre MŠ Kráľova Lehota 
11. Návrh na vyradenie kníh z knižničného fondu obecnej knižnice 
12. Schválenie kapitálovej investície poskytnutej z dotácie 
13. Rôzne 

a) List od E. Hribik 
14. Ukončenie 

 
Navrhnutý program zasadnutia   poslanci schválili  všetkými hlasmi  (uznesenie č. 45/2024, za 3 – Ing. Peter 
Matejko, Ing. Tomáš Hellebrandt, A. Trajteľová, proti 0, zdržal sa 0) 
 
K bodu 2. Určenie zapisovateľa, overovateľa zápisnice 
Za overovateľa zápisnice bola starostkou určená Anna Trajteľová za zapisovateľa zasadnutia OZ bola určená 
starostka Mgr. Silvia Skusilová. 
Poslanci zobrali na vedomie overovateľa a zapisovateľa všetkými hlasmi (uznesenie č. 46/2024, za 3 – Ing. Peter 
Matejko, Ing. Tomáš Hellebrandt, A. Trajteľová, proti 0, zdržal sa 0) 
 
K bodu 3. Kontrola plnenia uznesení zo zasadnutia  25.10.2024  
Poslanci skonštatovali, že poverujúce uznesenia boli splnené.  Kontrolu plnenia uznesení zobrali na vedomie 
všetkými hlasmi (uznesenie č. 47/2024, za 3 – Ing. Peter Matejko, Ing. Tomáš Hellebrandt, A. Trajteľová, proti 0, 
zdržal sa 0) 
 
K bodu 4. Proces schvaľovania Všeobecne záväzného nariadenia č. 2/2024 o miestnych daniach 
a  miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady.  
 
Starostka obce informovala poslancov, že návrh VZN č. 2/2024 o miestnych daniach a miestnom poplatku za 
komunálne odpady a drobné stavebné odpady bol zverejnený na úradnej tabuli a webovom sídle obce dňa 
27.11.2024.   
Starostka obce uviedla, že návrh Všeobecne záväzného nariadenia obce Nižná Boca  č. 2/2024 o miestnych 
daniach a miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady bol poslancom zaslaný mailom. 
Občania mohli návrh VZN pripomienkovať' do 07.12.2024, do uvedeného dátumu neboli na obecný úrad doručené 
žiadne pripomienky. Poplatok za komunálny odpad sa uvedeným VZN zvýši z pôvodných 0,06 € na 0,08 € na osobu 
a deň. Starostka obce vysvetlila navýšenie poplatku tým, že v Liptovskom Hrádku bola v priebehu roka 2024 
spustená dotrieďovacia linka, čím sa zvýšila cena za tonu komunálneho odpadu zo 41 € na 108 € (bez DPH). 
Vzhľadom na zvýšenú DPH v nasledujúcom roku a v súvislosti so zníženým príjmom podielových daní sme zdvihli 
sadzbu dane za stavby nasledovne: 
  

Druh stavby Sadzba za m² 
2024 

Sadzba za m² 
2025 

a) stavby na bývanie a drobné stavby,  0,30 0,50 € 
b) stavby na pôdohospodársku produkciu, 1,50 1,50 € 
c) chaty a stavby na individuálnu rekreáciu 1,50 2,50 € 
d) samostatne stojace garáže  0,30 0,50 € 
e)stavby hromadných garáží 0,30 0,50 € 
f)stavby hromadných garáží umiestnených pod zemou 0,25 0,50 € 
g) priemyselné stavby, stavby slúžiace energetike, stavby slúžiace 
stavebníctvu,  

1,50 2,50 € 

h)   stavby na ostatné podnikanie a na zárobkovú činnosť,  1,50 3,00 € 
i)  ostatné stavby neuvedené v písmenách a) až h) 0,30 2,50 € 

 
Daň za psa sa zvýšila na 10 €.  
 
Poslanci obce Nižná Boca prerokovali návrh VZN 2/2024 a uzniesli sa na jeho prijatí pri dodržaní podmienky 
hlasovania 3/5 väčšiny prítomných poslancov (uznesenie č. 2/2024/VZN, za 3 – Ing. Peter Matejko, Ing. Tomáš 
Hellebrandt, A. Trajteľová, proti 0, zdržal sa 0).  
  
 
K bodu 5. a 6.  Návrh rozpočtu obce Nižná Boca na roky 2025 – 2027 a Stanovisko hlavnej kontrolórky 
k návrhu rozpočtu na rok 2025 
Starostka emailom doručila poslancom stanovisko hlavnej kontrolórky, ktorá skonštatovala, že Návrh rozpočtu bol 
zverejnený na úradnej tabuli obce v termíne od 28.11.2024 a bol zverejnený až do doby konania OZ. Do doby 
spracovania tohto stanoviska neboli vznesené k zverejnenému Návrhu rozpočtu žiadne pripomienky, návrhy, 
požiadavky, a preto odporučila obecnému zastupiteľstvu v Nižnej Boci schváliť rozpočet obce na rok 2025 bez 
výhrad. 
Poslanci zobrali stanovisko hlavnej kontrolórky obce na vedomie všetkými hlasmi 
(uznesenie č. 48/2024, za 3 – Ing. Peter Matejko, Ing. Tomáš Hellebrandt, A. Trajteľová, proti 0, zdržal sa 0) 



Starostka – návrh rozpočtu na rok 2025 a výhľadový rozpočet na r. 2026-2027 bol spracovaný v požadovanej forme 
v súlade s platnou legislatívou.  
Návrh rozpočtu na rok 2025 bol spracovaný v súlade so zákonom o rozpočtových pravidlách územnej 
samosprávy ako vyrovnaný rozpočet  vo výške 242 878,- € na strane príjmov aj výdavkov v členení:  

Príjmy Výdavky 
bežné príjmy   157 884,- € bežné výdavky   141 504,- € 
kapitálové príjmy          49 994,- € kapitálové výdavky     41 880,- € 
FO príjmové (RF)     35 000,- € Fin. operácie výdavkové              59 494,- € 
Spolu rozpočet   242 878,- € Spolu rozpočet   242 878,- € 

 

Bežný aj kapitálový rozpočet je zostavený ako prebytkový a rozpočet finančných operácií je plánovaný ako 
schodkový, pričom schodok je krytý prebytkom bežného a kapitálového rozpočtu. Návrh rozpočtu bol poslancom 
doručený emailom, zo strany verejnosti neboli k nemu doručené žiadne pripomienky, návrhy, požiadavky. Je 
potrebné lepšie separovať odpad, nakoľko sa v komunálnom odpade nachádza veľké množstvo vyseparovateľných 
zložiek. Musíme smerovať k zníženiu komunálneho odpadu, znižovať aj frekvenciu zvážania odpadov vzhľadom 
na zdražovanie dopravy.  

Rozpočet na rok 2025  poslanci schválili  všetkými hlasmi, výhľadový rozpočet na r. 2026-2027 poslanci zobrali na 
vedomie všetkými hlasmi (uznesenie č. 49/2024, za 3 – Ing. Peter Matejko, Ing. Tomáš Hellebrandt, A. Trajteľová, 
proti 0, zdržal sa 0). 
 
K bodu 7. Správa Hlavnej kontrolórky z finančnej kontroly vedenia účtovníctva za 3. Q 2024.   
Hlavná kontrolórka predložila poslancom správu, ktorej cieľom bola kontrola vecnej a formálnej správnosti 
účtovných dokladov, vykonávanie základnej finančnej kontroly, hospodárenie s finančnými prostriedkami obce. 
Kontrolou bolo zistené, že finančné prostriedky obce sú vynakladané efektívne a účelne v súlade s platnou 
legislatívou aj vnútornými predpismi obce. 
Pri kontrole neboli zistené žiadne nedostatky pri vedení účtovníctva a vykonávaní základnej finančnej kontroly. 
Všetky zaúčtované doklady je potrebné vyžiadať od externého účtovníka ihneď po zrealizovaní mesačnej 
účtovnej závierky. 
Správu hlavnej kontrolórky z finančnej  kontroly vedenia účtovníctva – faktúry za 3.Q 2024 
 v Obci Nižná Boca poslanci vzali na vedomie všetkými hlasmi  (uznesenie č. 50/2024, za 3 – Ing. Peter Matejko, 
Ing. Tomáš Hellebrandt, A. Trajteľová, proti 0, zdržal sa 0). 
 
K bodu 8. Plán kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky na 1. polrok 2025 
Návrh plánu kontrolnej činnosti bol zverejnený od 25.11.2024 do 13.12.2024 na úradnej tabuli obce a webovom 
sídle obce, poslancom bol zaslaný emailom. Obecné zastupiteľstvo aj starostka môže kedykoľvek poveriť hlavnú 
kontrolórku vykonaním aj inej kontroly, ako sú v pláne uvedené. Obecné zastupiteľstvo schvaľuje Plán kontrolnej 
činnosti hlavnej kontrolórky na 1. polrok 2025 a poveruje hlavnú kontrolórku vykonaním kontrol podľa schváleného 
plánu kontrolnej činnosti.  
Plán kontrolnej činnosti  hlavnej kontrolórky  na I. polrok 2025 poslanci schválili a poverili hlavnú kontrolórku 
vykonaním kontrol všetkými hlasmi  (uznesenie č. 51/2024, za 3 – Ing. Peter Matejko, Ing. Tomáš Hellebrandt, A. 
Trajteľová, proti 0, zdržal sa 0). 
 
 
K bodu 9. Odmeny poslancom za rok 2024  
Starostka navrhla poslancom 100%-né zvýšenie odmien za účasť na zasadnutiach obecného zastupiteľstva.  
Navrhnuté zvýšenie odmien  poslanci schválili  všetkými hlasmi.  (uznesenie č. 52/2024, za 3 – Ing. Peter Matejko, 
Ing. Tomáš Hellebrandt, A. Trajteľová, proti 0, zdržal sa 0). 
 
K bodu 10. Zmluva o združení finančných prostriedkov pre MŠ Kráľova Lehota 
Každý rok združujú obce Malužiná, Nižná Boca a Vyšná Boca finančné prostriedky pre Materskú školu v Kráľovej 
Lehote – je to naša spádová škôlka. Tento rok požiadala starostka o príspevok na vykurovanie a na PVC gumu a 
nábytok do kancelárie kuchyne. V rozpočte máme na to vyhradené 500,- €,  starostka Mgr. Erika Šteučeková 
poslala kalkuláciu nákladov rozpočítanú na jedno dieťa, čo predstavuje 90,50 €/ dieťa na pelety a na PVC gumu a 
nábytok je to 259,50 € pre každého účastníka zmluvy. Škôlku navštevujú dve deti z našej obce, čo v celkovej sume 
predstavuje  440,50 €.  
Poslanci schválili združenie finančných prostriedkov v sume 440,50 € pre Materskú školu v Kráľovej Lehote 
všetkými hlasmi prítomných poslancov (uznesenie č. 53/2024, za 3 – Ing. Peter Matejko, Ing. Tomáš Hellebrandt, 
A. Trajteľová, proti 0, zdržal sa 0). 
 

K bodu 11. Návrh na vyradenie kníh z knižničného fondu obecnej knižnice. 
V priebehu mesiaca november 2024 prebehla v knižnici revízia knižničného fondu s pomocou metodičky p. Anny 



Masarovičovej. Revízna komisia v zložení Michaela Hanobíková, Ľubica Rísiková a Anna Masarovičová pripravila 
zoznam kníh, ktoré je potrebné vyradiť z knižničného fondu pre opotrebenie a zoznam chýbajúcich kníh.  
Poslanci zobrali na vedomie zoznam kníh na vyradenie z knižničného fondu podľa návrhu revíznej komisie všetkými 
hlasmi (uznesenie č. 54/2024, za 3 – Ing. Peter Matejko, Ing. Tomáš Hellebrandt, A. Trajteľová, proti 0, zdržal sa 
0). 
 
 
K bodu 12. Schválenie kapitálovej investície poskytnutej z dotácie 
Obec Nižná Boca podala v roku 2024 6 žiadostí o dotáciu, podporené boli 3 z nich a projekt s názvom Odberové 
miesto na vodu Grand pred Krámcom z Programu obnovy dediny v sume 3 204,33 €.  
Z Environmentálneho fondu formou Dotácie na rok 2024 bol podporený projekt Zabezpečenie kontajnerových 
stojísk pred medveďom hnedým vo výške 24 241,50 € čo predstavuje 50 % žiadanej sumy 48483 €, a projekt 
Rozvoj odpadového a obehového hospodárstva Nižná Boca vo výške  
14 630,00 € na kúpu malotraktora s mulčovačom. 
Nepodporená bola žiadosť o dotáciu na individuálne potreby obcí 2024 z Ministerstva Financií, kde sme žiadali 21 
270,18 € na opravu schodov do KD, podporená nebola ani žiadosť o dotáciu z Environmentálneho fondu na 
Komunálne vozidlo s pluhom a posýpačom z  v hodnote 149 880,- € a taktiež z Environmentálneho fondu žiadosť 
o dotáciu na projekt s názvom Rozšírenie verejného osvetlenia a osvetlenia oddychovej zóny s potenciálnym 
výskytom medveďa hnedého v sume 59 016,00 €.   
Pri všetkých troch podporených žiadostiach je obec povinná zaplatiť spoluúčasť vo výške 1 % z dotácie, zo zmlúv 
taktiež vyplýva schválenie kapitálových investícií a financovanie spoluúčasti. 
Poslanci schválili realizácie kapitálových investícií, ktorá majú  byť financované z poskytnutých dotácií 
a spolufinancovanie vo výške 1 % z výšky dotácií všetkými hlasmi (uznesenie č. 55/2024, 56/2024 a 57/2024, za 
3 – Ing. Peter Matejko, Ing. Tomáš Hellebrandt, A. Trajteľová, proti 0, zdržal sa 0). 

K bodu 13. Rôzne  
Na obecný úrad bol dňa 31.10.2024 doručený list od E. Hribik, ktorý starostka poslancom doručila emailom. 
Poslanci tento list prerokovali na zasadnutí obecného zastupiteľstva, pričom skonštatovali, že:   
1. Cesta popri vodnom toku Chopcovica bola postavená v rokoch 1938 – 1939 v období výstavby štátnej cesty 

1/72 
2. Pozemky pod miestnou cestou boli vyplatené v roku 1951 Urbármi Nižno-Svätojánska Boca, Nižno – 

Kráľovská Boca  a Stredná Boca. Obec Nižná Boca disponuje dokumentmi, že cesta bola vyplatená, preto 
bude ako cesta aj využívaná, bez ohľadu na to, kým a komu bola vyplatená    

3. Predkovia E. Hribik si podľa miestnej cesty oplotili súkromné pozemky.  
4. Geometrický plán z roku 2015 je správny, čo potvrdil geodet Ing. Vladimír Peťko z geodetickej kancelárie 

GEO IGS, s.r.o. 
5. Cesta, hoci je vyplatená, nie je právne vysporiadaná a preto obec Nižná Boca má záujem pozemky pod 

cestou vysporiadať.  
Poslanci poverili starostku napísaním odpovede v danom znení.  
 
6.12.2024 sa uskutočnila akcia sv. Mikuláš v knižnici v obecnom dome, deti dostali balíčky, akcia dopadla dobre.  
Poslankyňa Anna Trajteľová sa informovala, kedy bude odprataná drevná hmota za kostolom. Drevo bolo 
ponúknuté p. Jozefovi Trégerovi, ale pre nedostatok času odmietol, starostku oslovil p. Štefan Lipták z Malužinej, 
ktorý by drevo spracoval a väčšie kusy odovzdá rezbárom.    
 
K bodu 14. Ukončenie  
 
Starostka poďakovala poslancom za účasť a za spoluprácu v uplynulom roku a popriala pokojné Vianočné sviatky 
a úspešný nový rok 2025.  
 
 
 
 
 
Zapísal: Mgr. Silvia Skusilová       Mgr. Silvia Skusilová 
          starostka 
 
 
Overovateľ: Anna Trajteľová        
  



 

 


